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Pastorul, învățătorul și autorul Dr. Adrian 

Rogers a făcut cunoscută dragostea 

lui Isus Hristos oamenilor din lumea 

întreagă și a infl uențat nenumărate vieți 

prezentând adevărul biblic profund cu 

o așa simplitate încât un copil de 5 ani 

îl poate înțelege și totuși continuând să 

vorbească inimii unui adult de 50 de ani.

Dragostea de Mare Preț (Love Worth Finding) 

a luat fi ință în 1987 ca lucrarea de misiune 

prin radio și televiziune a Dr. Adrian Rogers 

și rămâne sursa exclusivă de transmitere a 

tuturor învățăturilor lui astăzi. Conectându-i 

pe alții cu înțelepciunea lui biblică, simplu 

rostită și neschimbătoare, prin resurse precum 

cărți, materiale video și înregistrări audio, 

conținut digital și alte mijloace media, căutăm 

nu doar să le oferim speranța lui Isus celor 

care nu sunt creștini, ci și să-i încurajăm și să-i 

consolidăm în credință pe creștinii practicanți.

https://ROMANA.lwf.org/
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Această broșură conține mesajul pastorului 
Adrian Rogers Duhul Sfânt: Prietenul Tău Cel 
Mai Bun (#2135), disponibil în limba engleză 

online accesând linkul de mai jos:

lwf.org /p ro d u c t s / t h e - h o l y - s p i r i t - yo u r - b e s t - f r i e n d -2 1 3 5
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Dumnezeu te poate folosi cu  
ceea ce ai, acolo unde ești. Și El îți 

va purta de grijă fiecărei nevoi.

D R .  A D R I A N  R O G E R S

ADEVĂRUL CE MERITĂ ÎMPĂRTĂȘIT

Împlinind ultimele cuvinte pe care ni le-a 
lăsat ca învățătură Domnul Isus în Matei 

28:19, colecțiile Adevărul ce Merită Împărtășit 
ale organizației Dragostea de Mare Preț 
sunt destinate pentru a fi folosite atât în 

creșterea ta personală cât și, mai important, în 
misiunea ta de a ”merge și a face ucenici...”

https://www.lwf.org/products/the-holy-spirit-your-best-friend-2135
https://www.lwf.org/products/the-incredible-power-of-kingdom-authority-series
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Duhul Sfânt: Prietenul 
tău cel mai bun

Cel mai bun prieten pe care Îl ai pe acest pământ 
este Duhul Sfânt.

Poate spui: ”Ei bine, am crezut că Isus este Cel 
mai bun Prieten al meu.”

Exact așa este. Cel mai bun Prieten pe care Îl 
ai pe acest pământ este Duhul Sfânt, Hristos care 
locuiește în creștin.

Eu sunt o persoană. Duhul Sfânt este o 
persoană. Când vorbești despre mine, nu folosești 
un pronume impersonal. Nu spui: ”El/ea (aici 
autorul folosește un pronume impersonal ”it”, specific lb. engleze, 
n.tr. ) a predicat.” Ci spui: ”El a predicat”. În mod 
asemănător, Duhul Sfânt este o persoană.

Prin această broșură, dorința mea este să te 
ajut să Îl cunoști pe Duhul Sfânt, să Îl iubești pe 
Duhul Sfânt, să te încrezi în Duhul Sfânt și să-L 
crezi pe Duhul Sfânt care trăiește în inima ta. Îmi 
doresc să-L cunoști într-un mod personal pe El. 
Și îmi doresc ca să-I oferi statutul regal pe care Îl 
merită în inima ta.

În Ioan 14:15-17, Isus a spus:

Dacă Mă iubiţi, veţi păzi poruncile Mele. 
Şi Eu voi ruga pe Tatăl, şi El vă va da un alt 
Mângâietor , care să rămână cu voi în veac; 
şi anume Duhul adevărului, pe care lumea 
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nu-L poate primi, pentru că nu-L vede şi 
nu-L cunoaşte, dar voi Îl cunoaşteţi, căci 
rămâne cu voi şi va fi în voi.

Cel care locuia cu ei era Acela care avea să fie în 
ei. Cine este Acesta? Isus. Duhul Sfânt este Hristos 
în creștin. Ioan 14:26 spune aceasta:

Dar Mângâietorul , adică Duhul Sfânt, pe 
care-L va trimite Tatăl în Numele Meu, 
vă va învăţa toate lucrurile şi vă va aduce 
aminte de tot ce v-am spus Eu.

Dumnezeu Tatăl și Fiul L-au trimis pe Duhul 
Sfânt, un alt Mângâietor, pentru a lua locul lui Isus 
pe acest pământ. De fapt, conform versetului 26, 
El vine în Numele lui Isus. Iar Duhul Sfânt avea să 
ne fie nouă, după ce s-a înălțat Isus, ceea ce El a 
fost pentru apostoli- adică, ceea ce era Isus Însuși 
pentru ei când era în trup aici pe acest pământ. 

Astfel, Duhul Sfânt avea să 
ne fie ceea ce Isus a fost 
în trup apostolilor atunci 
când a trăit pe pământ.

Isus a umblat cu ei; a vorbit cu ei; a avut 
părtășie cu ei; i-a călăuzit; i-a învățat și i-a păzit. 
El a spus: ”Eu voi pleca, dar vă trimit pe altcineva 
în locul Meu care să meargă cu voi, să vorbească 
cu voi, să vă călăuzească, să vă instruiască, să vă fie 
prieten și să fie cu voi.”
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În limba greacă, există două cuvinte pentru 
altul- allos și allelon. Altul poate însemna ”altul de 
un fel diferit”. De exemplu, dacă ai avut o bicicletă 
cu care mergeai și primești un cal; acesta este un 
alt mijloc de transport. Dacă, totuși, primești o altă 
bicicletă exact ca prima, atunci ai avea o alta din 
aceeași categorie de transport. 

Când Isus a spus: ”Vă voi trimite un alt 
Mângâietor”, El a folosit termenul allos, cuvântul 
care înseamnă ”un altul de același fel”. Cu alte 
cuvinte, vă trimit pe Cineva ca Mine să Îmi ia locul. 

Astfel, Duhul Sfânt avea să ne fie ceea ce Isus 
a fost în trup apostolilor atunci când a trăit pe 
pământ.  Duhul Sfânt a luat locul lui Isus pe pământ. 
Acum, prin urmare, trebuie să ne purtăm cu El așa 
cum L-am trata pe Isus dacă El ar fi aici în trup. 
Și cu siguranță știu cum L-ați onora și venera pe 
Domnul Isus. Așa că, nu vă purtați urât cu prietenul 
vostru cel mai bun, Duhul Sfânt. 
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Lucrarea Duhului Sfânt

DUHUL SFÂNT NE CONVINGE

Duhul Sfânt ne slujește în atât de multe moduri. 
Mai întâi, ce face Duhul Sfânt ca să ne ajute să fim 
mântuiți? Ne convinge de păcat. 

În Ioan 16:7, Isus a spus: ” Totuşi vă spun 
adevărul: Vă este de folos să Mă duc, căci, dacă 
nu Mă duc Eu, Mângâietorul nu va veni la voi, dar, 
dacă Mă duc, vi-L voi trimite.”

Ai fi preferat să fii aici când Isus a fost în trup. 
Sau ai fi preferat să fii pe pământ când Isus S-a 
înălțat la ceruri. Ai grijă! Isus a spus că e mai bine 
pentru tine ca El să fie în ceruri iar Duhul Sfânt să 
fie aici. Aceasta înseamnă cuvântul vă este de folos. 
Înseamnă ”adecvat pentru atingerea unui scop 
într-o anumită circumstanță”. El a spus:

… dacă nu Mă duc Eu, Mângâietorul 
nu va veni la voi, dar, dacă Mă duc, vi-L 
voi trimite. Şi când va veni El, va dovedi 
lumea vinovată în ce priveşte păcatul, 
neprihănirea şi judecata. În ce priveşte 
păcatul, fiindcă ei nu cred în Mine. (Ioan 
16:7-9)

Fără puterea convingătoare a Duhului Sfânt, 
niciodată nu ai fi realizat nevoia ta de Salvator. 
Nicio persoană nu e gata să renunțe de bunăvoie 



5

la propriul păcat și să întoarcă cu adevărat spatele 
acestei lumi printr-o pocăință autentică. O 
persoană face acest lucru doar atunci când Duhul 
Sfânt al lui Dumnezeu o convinge de nocivitatea 
și iadul păcatului, doar atunci când Duhul Sfânt o 
convinge că este sub blestemul lui Dumnezeu, că e 
condamnată și sortită pentru iad. 

Odată, l-am auzit pe un om spunând un lucru 
foarte prostesc. Vorbea despre creșterea bisericii. 
El a spus: ”Eu niciodată nu predic despre păcat. Nu 
trebuie să le spui oamenilor că sunt păcătoși. Ei o 
știu deja. ”

Doar Duhul Sfânt al lui 
Dumnezeu poate convinge 

omul de păcat.

Nu, n-o știu. O, ei cred că au făcut rău; ei cred 
că au fost neascultători; dar ei nu știu că sunt 
păcătoși. Doar Duhul Sfânt al lui Dumnezeu poate 
convinge omul de păcat. Există o diferență între 
a admite o greșeală și a fi convins de păcat. Dacă 
vreodată ai avut acea convingere de păcat, știi 
despre ce este vorba. Și îți spun Cine a făcut-o. Nu 
a fost vreun predicator care te-a convins de păcat. 
A fost Duhul Sfânt al lui Dumnezeu Care Și-a pus 
degetul pe inima ta. 

DUHUL SFÂNT NE ATRAGE

Duhul Sfânt al lui Dumnezeu nu doar îi convinge 
pe păcătoșii pierduți de păcatul lor. Duhul Sfânt al 
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lui Dumnezeu îi atrage pe acei păcătoși spre Isus 
Hristos.

Isus a spus în Ioan 6:44: ” Nimeni nu poate veni 
la Mine dacă nu-l atrage Tatăl, care M-a trimis...”

Crezi că a fost ideea ta să vii la El? O, nu. Tu 
fugeai de El. Dacă nu te-ar fi doborât El, niciodată 
nu ai fi fost salvat.

În domeniul creșterii spirituale există unii care 
organizează slujbe centrate pe căutător. Ei spun că 
biserica trebuie să fie sensibilă cu toți aceia care 
Îl caută pe Domnul. Adevărul este că nimeni nu-L 
caută pe Domnul. El îi caută.  

Dacă vrei să fii atent cu cineva, mai bine ai fi 
atent cu Cel care-l caută pe păcătos, și anume, 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu. Decât să-i facem pe 
păcătoși să se simtă confortabil, mai degrabă L-am 
face pe Duhul Sfânt să se simtă bine pentru că 
suntem dependenți de Duhul Sfânt al lui Dumnezeu 
să ia ceea ce spunem și să îi convingă pe oameni.

Noi n-am fi venit niciodată dacă El nu ne-ar fi 
atras, nu ne-ar fi adus și nu ne-ar fi învățat. Nu este 
acesta adevărul? ”… Nu este niciunul care să caute 
cu tot dinadinsul pe Dumnezeu.”(Romani 3:11)

DUHUL SFÂNT NE ÎNVAȚĂ

Iată încă ceva din ceea ce face Duhul Sfânt al lui 
Dumnezeu când devii mântuit. Te face capabil să 
înțelegi astfel încât să poți pricepe Evanghelia. 

Citeam în cartea Faptelor apostolilor despre o 
femeie numită Lidia. Apostolul Pavel a găsit-o pe 
Lidia și i-a împărtășit Evanghelia lui Hristos. Ce a 
făcut-o pe Lidia să înțeleagă Evanghelia? Fapte 16:14 
ne spune: ” Una din ele, numită Lidia, vânzătoare 
de purpură, din cetatea Tiatira, era o femeie 
temătoare de Dumnezeu şi asculta. Domnul i-a 
deschis inima…”
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Acesta este motivul pentru care mă plec pe 
genunchi și mă rog înainte să predic. Mă rog: 
”Doamne, Tu trebuie să le deschizi inimile.”

Gândește-te la o slujbă în care ai fost martor la 
întoarcerea unora la Isus. Cine a fost responsabil 
de asta? Corul? Predicatorul? Strângerea de mână 
a ușierilor? Nu. Duhul Sfânt al lui Dumnezeu a 
deschis inimile oamenilor ca ei să poată înțelege 
Evanghelia.

Un om fără Duhul Sfânt 
nu poate înțelege lucrurile 
spirituale. Ai putea la fel de 

bine să te aștepți ca un câine 
să înțeleagă muzica de operă.

Un om fără Duhul Sfânt nu poate înțelege 
lucrurile spirituale. Ai putea la fel de bine să te 
aștepți ca un câine să înțeleagă muzica de operă. 
1 Corinteni 2:14 spune: ” Dar omul firesc nu 
primeşte lucrurile Duhului lui Dumnezeu… şi nici 
nu le poate înţelege, pentru că trebuie judecate 
duhovniceşte.” 

Duhul Sfânt al lui Dumnezeu este Cel care te 
convinge de păcat. Duhul Sfânt al lui Dumnezeu 
este Cel care te atrage la Isus Hristos. Duhul Sfânt 
al lui Dumnezeu este Cel care îți deschide inima 
și îți dă înțelegere. Suntem așa de dependenți de 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu în evanghelizare. 
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DUHUL SFÂNT NE PECETLUIEȘTE

Lucrarea Duhului Sfânt nu încetează după ce tu și 
eu am fost salvați. Primul lucru pe care El îl face 
atunci când îți predai inima lui Isus este să te 
pecetluiască în trupul lui Cristos. 

Efeseni 1:13 spune în ceea ce-L privește: 

” Şi voi, după ce aţi auzit cuvântul 
adevărului (Evanghelia mântuirii voastre), 
aţi crezut în El şi aţi fost pecetluiţi cu 
Duhul Sfânt, care fusese făgăduit”.

Biblia spune în Estera 8:8: ”… pecetluiţi cu inelul 
împăratului. Căci o scrisoare scrisă în numele 
împăratului şi pecetluită cu inelul împăratului 
nu poate fi desfiinţată”. Pecetea era o ștampilă a 
posesiunii și o tranzacție finalizată. Când ai fost 
mântuit, ai fost semnat, sigilat și eliberat de Duhul 
Sfânt al lui Dumnezeu. 

Îmi place foarte mult ce spune Pavel în 2 
Timotei 2:19: ” Totuşi temelia tare a lui Dumnezeu 
stă nezguduită, având pecetea aceasta: „Domnul 
cunoaşte pe cei ce sunt ai Lui…”  Dumnezeu pune 
un semn pe noi. Noi Îi aparținem Lui. 

DUHUL SFÂNT NE LOCUIEȘTE

După ce suntem mântuiți, nu doar că Duhul Sfânt al 
lui Dumnezeu ne pecetluiește în trupul lui Hristos, 
ci, apoi, El vine să locuiască în trupurile noastre. El 
vine să locuiască în noi. 

În 1 Corinteni 6:19-20, Pavel este aproape uimit 
că oamenii nu cunoșteau aceasta. El spune:

Nu ştiţi că trupul vostru este Templul 
Duhului Sfânt care locuieşte în voi şi pe 
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care L-aţi primit de la Dumnezeu? Şi 
că voi nu sunteţi ai voştri? Căci aţi fost 
cumpăraţi cu un preţ. Proslăviţi dar pe 
Dumnezeu în trupul şi în duhul vostru, 
care sunt ale lui Dumnezeu.

Câteodată, oamenii cred că auditoriul bisericii 
este sanctuarul. Ei spun: ”Acum, Domnul este în 
templul Lui cel sfânt. Tot pământul să tacă. Acesta 
este sanctuarul”.

Biserica nu este sanctuarul. Este staulul oilor. 
Bineînțeles că nu trebuie să folosim clădirea 
bisericii într-un mod nepotrivit pentru că ea este 
închinată lui Dumnezeu. Dar uneori, oamenii cred 
că Dumnezeu locuiește în temple făcute de mâini 
omenești. 

Când ești mântuit, fiecare 
loc este un loc sfânt. Tu 

ești templul Duhului 
Sfânt al lui Dumnezeu. 

Când ești mântuit, fiecare loc este un loc sfânt. 
Fiecare zi este o zi sfântă. Vrei să știi unde este 
templul. Este în tine. Tu ești templul Duhului Sfânt 
al lui Dumnezeu. Nu ești al tău. Ai fost cumpărat cu 
prețiosul sânge al lui Isus Hristos. Tu trebuie să Îl 
glorifici pe Dumnezeu în trupul tău. 
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DUHUL SFÂNT NE MÂNGÂIE

Odată ce Duhul Sfânt te pecetluiește în trupul lui 
Hristos și te locuiește, apoi Duhul Sfânt te poartă 
prin viață. Iar atunci când ai parte de dureri, lacrimi 
și întristări, El îți oferă mângâiere cum nimeni altul 
nu îți poate da. 

În Ioan 14:16, Isus a spus: ” Şi Eu voi ruga pe 
Tatăl, şi El vă va da un alt Mângâietor , care să 
rămână cu voi în veac.”

Cuvântul grecesc pentru Mângâietor este 
paraclete. Înseamnă cineva care stă alături de tine 
să te ajute, să te mângâie.

”şi anume Duhul adevărului, pe care lumea 
nu-L poate primi, pentru că nu-L vede şi nu-L 
cunoaşte, dar voi Îl cunoaşteţi, căci rămâne cu voi 
şi va fi în voi” (v. 17). Isus spune: ”Vorbesc despre 
Mine și Eu voi fi în voi. Voi fi în voi prin Duhul Sfânt”.

L-am văzut pe Duhul Sfânt 
al lui Dumnezeu făcând 
ceea ce niciun psiholog, 

niciun consilier, niciun bun 
prieten nu poate face. El oferă 

mângâiere supranaturală.

Ai simțit vreodată acea mângâiere? Am fost la 
cimitir de multe ori. Am fost în camera de spital de 
multe ori. Am fost în situații în care viețile oamenilor 
au fost zdrobite. Și L-am văzut pe Duhul Sfânt al lui 
Dumnezeu făcând ceea ce niciun psiholog, niciun 
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consilier, niciun bun prieten nu poate face. El oferă 
mângâiere supranaturală. 

DUHUL SFÂNT NE CĂLĂUZEȘTE

Duhul Sfânt nu doar te mângâie. El, de asemenea, 
te conduce și te direcționează. Nu trebuie să bâjbâi 
ca o corabie fără catarg, fără pânze, fără busolă și 
fără cârmă într-o noapte întunecată și furtunoasă. 
Nu! Duhul Sfânt te călăuzește. 

Biblia spune în Ioan 14:26: ” Dar Mângâietorul 
, adică Duhul Sfânt, pe care-L va trimite Tatăl în 
Numele Meu, vă va învăţa toate lucrurile şi vă va 
aduce aminte de tot ce v-am spus Eu.” 

Ioan 16:13 spune: ” Când va veni Mângâietorul, 
Duhul adevărului, are să vă călăuzească în tot 
adevărul, căci El nu va vorbi de la El, ci va vorbi tot 
ce va fi auzit şi vă va descoperi lucrurile viitoare.”

 Nu trebuie să trăiești în beznă, 
împiedicându-te în întuneric. Poți umbla în lumină 
pe măsură ce Duhul Sfânt al lui Dumnezeu îți crește 
capacitatea de înțelegere, te călăuzește, te învață, 
te instruiește și te conduce prin această lume. 

DUHUL SFÂNT NE ÎMPUTERNICEȘTE

Și nu doar că ne călăuzește, Duhul Sfânt vrea să te 
împuternicească pentru slujire. Am auzit oameni 
spunând: ”Eu nu sunt cine știe ce. Îl slujesc doar pe 
Dumnezeu în felul meu slab și neînsemnat”. Aș vrea 
să strig: ”Ei bine, renunță! Oprește-te! El nu vrea 
să-L slujești în felul tău slab și neînsemnat. El vrea 
să-L slujești în puterea Lui!”

Faptele apostolilor 1:8 spune: ”Ci voi veţi primi 
o putere, când Se va coborî Duhul Sfânt peste voi, 
şi-Mi veţi fi martori…” Slavă lui Dumnezeu pentru 
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puterea Duhului Sfânt al lui Dumnezeu care ne 
energizează să facem atât de multe lucruri. 

Ce face Duhul Sfânt al lui Dumnezeu? Ne ajută 
să ne rugăm și ne rugăm cu putere. El este Duhul 
rugăciunii și al mijlocirii. Romani 8:26 ne spune: ” …
căci nu ştim cum trebuie să ne rugăm. Dar Însuşi 
Duhul mijloceşte pentru noi cu suspine negrăite” 
(italicele îmi aparțin).

Observați că acest verset în versiunea King 
James spune: ”Însuși Duhul”. Aceasta este pur și 
simplu o particularitate a limbii grecești atunci 
când încearcă să ordoneze cuvintele împreună și 
să le potrivească. Dar orice traducător ți-ar putea 
spune că se poate citi că ”Duhul Însuși mijlocește 
pentru noi cu suspine negrăite”. Duhul Sfânt este 
o persoană. 
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Purtarea nepotrivită 
față de Duhul Sfânt

După ce am abordat lucrarea Duhului Sfânt, aș vrea 
să menționez trei păcate tragice împotriva Duhului 
Sfânt. Atunci când ne gândim la Cine este această 
Persoană minunată și la tot ce face El pentru noi, 
putem înțelege de ce aceste păcate sunt tragice.

DUHULUI SFÂNT I SE POATE 
OPUNE CU ÎNCĂPĂȚÂNARE

Citește Fapte 7:51. Oamenii erau mânioși pe Ștefan 
pentru că el predica Cuvântul lui Dumnezeu fără 
teamă și fără părtinire. Mai târziu, au hotărât să-l 
omoare.

Dar iată ce le-a spus el acestor oameni: 
”Oameni tari la cerbice, netăiaţi împrejur cu 
inima şi cu urechile! Voi totdeauna vă împotriviţi 
Duhului Sfânt. Cum au făcut părinţii voştri, aşa 
faceţi şi voi.

Ștefan spune că erau tari la cerbice; erau cu 
inima împietrită; urechile le erau astupate și se 
împotriveau Duhului Sfânt.

Unii oameni spun că nu I te poți împotrivi 
Duhului Sfânt. Ei spun că nu poți face nimic în 
privința aceasta, că unii oameni pur și simplu sunt 
predestinați să fie mântuiți și este imposibil ca 
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cineva să se opună acestui har. Această doctrină 
se numește harul irezistibil și nu se potrivește cu 
adevărul din Fapte 7:51.

Ne putem opune Duhului Sfânt. Dumnezeu nu 
te va forța să Îl iubești sau să Îl urmezi pentru că 
dragostea forțată este o contradicție în termeni.

Ștefan era un om plin de Duhul Sfânt. Când 
oamenii s-au opus mesajului său, ei s-au opus 
Duhului Sfânt al lui Dumnezeu. Nu poți veni la Isus 
dacă nu te atrage la El Duhul Sfânt al lui Dumnezeu. 
Dar I te poți împotrivi. Și dacă continui să I te 
împotrivești, ai putea trece limita îngăduinței lui 
Dumnezeu. 

Matei 12:31 este unul dintre cele mai 
înspăimântătoare pasaje scripturale din întreaga 
Biblie. Isus a spus: ” De aceea vă spun: Orice păcat 
şi orice hulă vor fi iertate oamenilor, dar hula 
împotriva Duhului Sfânt nu le va fi iertată.”

Isus le-a spus că este un păcat care nu poate fi 
iertat, iar acesta este să blasfemiezi pe Duhul Sfânt. 
Cuvântul blasfemie se referă la ”a vorbi cu reproșuri 
și duritate împotriva cuiva” În versetul 32, El spune:

Oricine va vorbi împotriva Fiului omului 
va fi iertat , dar oricine va vorbi împotriva 
Duhului Sfânt nu va fi iertat nici în veacul 
acesta, nici în cel viitor.

Există un păcat care nu poate fi iertat niciodată, 
niciodată, niciodată, niciodată, iar acesta este a 
huli pe Duhul Sfânt. Isus spune că Îl poți blasfemia 
pe El și să fii iertat. Dar nu-L poți huli pe Duhul 
Sfânt și să fii iertat. 

Care este diferența? Este Duhul Sfânt superior 
lui Isus? Bineînțeles că nu. Dumnezeu Tatăl, 
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Dumnezeu Fiul și Dumnezeu Duhul Sfânt sunt co-
egali și co-eterni. Dar este o diferență în lucrare. 
Lucrarea lui Isus este lucrarea de răscumpărare. 
Lucrarea Duhului Sfânt este lucrarea de revelare.  
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu este Acela care 
aprinde lumina. 

Vedeți, o persoană Îl poate huli pe Isus. O 
persoană poate spune, în ignoranță: ”Eu nu cred că 
El este Fiul lui Dumnezeu. Eu cred doar că El este 
un profet fals”. Acea persoană poate spune aceste 
lucruri în ignoranță și Isus poate mijloci: ”Tată, 
iart-o. Nu știe ce face”.

Dar o persoană care păcătuiește împotriva 
Duhului Sfânt păcătuiește împotriva luminii. Duhul 
Sfânt Este Acela care îi deschide inima, o convinge 
de păcat și o atrage la Hristos. Duhul Sfânt 
spune: ”Iată cum este Isus”. Persoana respectivă 
recunoaște aceasta. Dar cu ochii larg deschiși, din 
încăpățânare, se opune Duhului Sfânt ca și acei 
oameni care l-au omorât cu pietre pe Ștefan. 

Vine un timp când poți auzi Cuvântul lui 
Dumnezeu și poți comite păcatul de neiertat. Te 
poți împotrivi la ceea ce spune Dumnezeu. Poți 
construi argumente și scuze pentru a nu te împăca 
cu Dumnezeu, iar inima ta va se va împietri din ce 
în ce mai mult. Isus a spus: ”Nu puteți veni decât 
dacă vă atrag Eu.”

Nu te gândi că într-o zi poți doar să fluieri și 
să spui: ”Dumnezeule, vino și salvează-mă”. O, nu. 
Dacă Duhul Sfânt al lui Dumnezeu încetează să 
lupte, atunci care va fi starea ta? În Geneza 6:3, 
Dumnezeu spune: ”… Duhul Meu nu va rămâne 
pururea în om…” (în lb. engleză, orig., Duhul Meu nu 
se va lupta pururi cu omul…, n.tr.). Vine o vreme când 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu poate fi atât de mult 
refuzat, insultat, disprețuit încât se depășește 
limita. Duhului Sfânt al lui Dumnezeu I te poți 
împotrivi. 
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În Proverbe 1:23-25, Domnul vorbește unui 
păcătos pierdut. El spune:

Întoarceţi-vă să ascultaţi mustrările mele! 
Iată, voi turna duhul meu peste voi, vă voi 
face cunoscute cuvintele mele… Fiindcă 
eu chem, şi voi vă împotriviţi, fiindcă 
îmi întind mâna, şi nimeni nu ia seama, 
fiindcă lepădaţi toate sfaturile mele şi nu 
vă plac mustrările mele.

Iată decizia păcătosului. Dumnezeu Își întinde 
mâna, Dumnezeu cheamă, Dumnezeu Își toarnă 
Duhul Său, iar persoana spune: ”Nu”. Aceasta îi e 
decizia. În mod neînțelept se luptă cu Cel care Îl 
iubește așa de mult. 

Dar după decizia păcătosului, vine ruinarea 
păcătosului. Proverbe 1:26-27 spune: ” …de aceea 
şi eu voi râde când veţi fi în vreo nenorocire, îmi 
voi bate joc de voi când vă va apuca groaza, când 
vă va apuca groaza ca o furtună…” Ce înseamnă 
ruinarea? Atunci când ești lăsat singur. 

Mai întâi este o decizie de împietrire și apoi o 
pustiire fără de speranță. Domnul nu mai vorbește 
deloc. Iar Biblia spune că Dumnezeu va râde. Acesta 
nu este râsul de amuzament- este râsul ironiei. 
Mâna lui Dumnezeu nu mai vine în ajutor. Vocea lui 
Dumnezeu nu mai cheamă. Păcătosul este ruinat. 

Veți găsi același adevăr în Osea 4:17 unde 
Dumnezeu spune: ” Efraim s-a lipit de idoli: 
lasă-l în pace!” Știi ce înseamnă că s-a alipit de 
idoli? Înseamnă că s-a căsătorit cu idolii lui. A luat 
o hotărâre. Dumnezeu poate spune cuiva chiar 
acum: ”El s-a căsătorit cu alcoolul; lăsați-l în pace. 
El s-a căsătorit cu adulterul lui; lăsați-l în pace. 
S-a căsătorit cu plăcerea lui; lăsați-l în pace. S-a 
căsătorit cu profanarea lui; lăsați-l în pace.”
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În cele din urmă, are loc nimicirea păcătosului. 
Proverbe 1:27 spune: ”...când vă va apuca groaza 
ca o furtună şi când vă va învălui nenorocirea 
ca un vârtej, când vor da peste voi necazul şi 
strâmtorarea”. Judecata lui Dumnezeu se coboară  
din cer ca o tornadă. Iar păcătosul pierdut este 
măturat spre nimicire. 

Versetele 28 și 29 din același capitol spun: 

” Atunci mă vor chema, şi nu voi răspunde; 
mă vor căuta, şi nu mă vor găsi. Pentru 
că au urât ştiinţa şi n-au ales frica de 
Domnul.”

Mulți vor veni la judecata finală și vor spune: 
”O, Doamne, ai milă”. Dar nu poți scuipa Fața lui 
Dumnezeu. Nu Îl poți insulta pe Duhul Sfânt al 
lui Dumnezeu. Nu poți spune ”Nu” într-un mod 
disprețuitor, care rănește.  Ce păcat tragic este să 
te opui cu încăpățânare Duhului Sfânt. 

Nu poți scuipa Fața lui 
Dumnezeu. Nu Îl poți insulta pe 

Duhul Sfânt al lui Dumnezeu.

Cu ani în urmă, am auzit povestea unui tânăr 
care a părăsit ferma și a plecat într-un oraș mare 
ca să lucreze. Crescuse într-o bisericuță frumoasă 
de țară și avusese părinți minunați. Acestora nu 
le-a surâs ideea lui de a pleca, așa că l-au sfătuit: 
”Fiule, ai fost învățat să te închini în Ziua Domnului. 
Ca părinți ai tăi, vrem să-ți cerem să promiți 
solemn că în fiecare Zi a Domnului vei fi în casa lui 
Dumnezeu. Asta este tot ceea ce-ți cerem. Și când 
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tu vei fi în casa lui Dumnezeu și noi vom fi în casa 
lui Dumnezeu, când ne vom închina, fiule, să știi 
că noi ne vom gândi la tine și ne vom ruga pentru 
tine, iar tu te vei gândi la noi și te vei ruga pentru 
noi. Promiți?”

Fiul a răspuns: ”Da, mama, da, tată, promit”. 
Și s-a ținut de promisiune o vreme. Dar patru 
prieteni i-au zis într-o zi: ”Haide să mergem în sat 
și să călărim”.

El a spus: ”Nu, îmi pare rău. Astăzi e duminică 
și le-am promis părinților că voi fi în casa lui 
Dumnezeu. Intenționez să fiu în biserică”.

Ei ai răspuns: ”Ei, haide. Am tot muncit din greu. 
Aceasta este singura zi pe care o avem. La urma 
urmei, vom fi în natură. Poți lipsi de la biserică. 
Haide.”

El  a spus: ”Bine, băieți, voi merge”. 
Așa că au înșeuat și au călărit toată dimineața. 

În timp ce călăreau, au trecut pe lângă sătuc. Era 
aproape ora 11, duminica dimineața, iar bătrânul 
clopot bătea în turla acelei biserici de țară, 
chemându-i pe oameni la închinare. Oamenii 
intrau. Tânărul a trecut călare și s-a uitat la acei 
oameni, iar inima lui îi dădea ghes pentru că știa 
că el trebuia să fie în biserică. Dar el și-a continuat 
călătoria. 

 În timp ce călărea, se îndepărta de biserică 
și ieșise de puțin timp din sat, mai putea încă să 
audă clopotele sunând. Dar sunetul acestora 
răzbătea din ce în ce mai slab în urechile lui. În cele 
din urmă, a tras de hățuri, a oprit calul și a spus: 
”Băieți, îmi pare rău. Eu mă întorc”.  

  El a spus: ”Cu cât mă îndepărtez de acele 
clopote, cu atât le aud mai slab. Dacă nu mă întorc 
și nu mă duc acolo acum, mă tem că nu le voi mai 
auzi deloc. Pe curând. Eu mă întorc”.

 Acum, prietene, vreau să îți spun ceva. 
Așa de asemănător este aceasta cu Duhul Sfânt 
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al lui Dumnezeu. Dacă nu ești atent, vei călători 
în direcția în care nu-L vei mai auzi deloc. Asta ar 
fi tragic. Nu lăsa ca sunetul acelor clopote să se 
stingă. Nu te împotrivi Duhului Sfânt. Nu spune 
”nu” Dumnezeului Care Își întinde mâna spre 
tine, Dumnezeului care te cheamă, te atrage și te 
convinge. 

DUHUL SFÂNT POATE FI ÎNTRISTAT 
ÎNTR-UN MOD PĂCĂTOS

O altă modalitate prin care ne purtăm nepotrivit 
față de Duhul Sfânt este să Îl întristăm. În Efeseni 
4:30, apostolul Pavel spune: ” Să nu întristaţi 
pe Duhul Sfânt al lui Dumnezeu, prin care 
aţi fost pecetluiţi pentru ziua răscumpărării”. 
Pavel vorbește creștinilor, celor care deja au fost 
mântuiți. Știai că și creștinii pot păcătui împotriva 
Duhului Sfânt? Ce Îl întristează pe Duhul Sfânt? 
Păcatul. Biblia spune:

Cine fura să nu mai fure, ci mai degrabă 
să lucreze cu mâinile lui la ceva bun, ca să 
aibă ce să dea celui lipsit. Niciun cuvânt 
stricat să nu vă iasă din gură, ci unul bun, 
pentru zidire, după cum e nevoie ca să 
dea har celor ce-l aud. Să nu întristaţi pe 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu, prin care aţi 
fost pecetluiţi pentru ziua răscumpărării. 
(Efeseni 4:28-30)
 
Ceea ce Îl întristează pe Duhul Sfânt este 

păcatul din inima mea, din inima ta, din viața mea, 
din viața ta. El este Duhul Sfânt. Eu sunt templul 
Lui. Dacă am în inima mea păcat nemărturisit, de 
care nu m-am pocăit, El este întristat.
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Cuvântul întristat este un cuvânt de dragoste. 
Poți întrista doar o persoană care te iubește. Copiii 
vecinului te vor supăra. Copiii tăi te vor întrista. 
Sesizezi diferența?

Cu ceva timp în urmă treceam pe lângă o 
școală și am văzut o mașină a cărei aripă fusese 
lovită. Și cineva a scris pe ea cu vopsea albă: ”Au!” 
Am râs pentru că știam că aripa nu simțea nimic. 
Proprietarul simțise ceva, dar mașina nu simțise 
nimic pentru că mașina este un lucru. Lucrurile nu 
simt. Oamenii simt. Iar oamenii care iubesc simt. 

Știi că atunci când păstrez un păcat murdar, 
scârbos în inima și viața mea- atitudine de dușmănie 
sau necinste- Îl întristez pe Duhul lui Dumnezeu? 
Tu vrei să întristezi pe Acela care a făcut atât de 
mult pentru tine? Vrei să-I frângi inima?

DUHUL SFÂNT POATE FI 
STINS ÎN MOD RUȘINOS

Să vă dau o altă poruncă din Biblie cu privire la 
Duhul Sfânt. 1Tesaloniceni 5:19 spune: ”Nu stingeți 
Duhul”.

Ideea este că Duhul Sfânt este o flacără ce 
arde în inima ta. Nu înăbuși acea flacără. Nu stinge 
focul care este acolo pentru a-L face pe Domnul 
Isus Hristos real în viața ta. Flacăra aceasta este 
una plăpândă care poate fi stinsă. Duhul Sfânt 
există pentru a te conduce, pentru a te mângâia, a 
te călăuzi și a te învăța. Este atât de sensibil încât 
poate fi ușor stins. 

Cunoști tu diferența dintre spiritul lumii 
acesteia și Duhul Sfânt? Diavolul forțează. Duhul 
Sfânt călăuzește. Duhul Sfânt vorbește cu glas 
liniștit și încet. El niciodată nu strigă. Niciodată nu 
obligă.
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Știi de ce? Pentru că El este atât de blând. De 
asemenea, Biblia face referire la Duhul Sfânt ca 
un porumbel. El se aseamănă unui porumbel care, 
foarte ușor, poate fi alungat. Nu pentru că i-ar fi 
frică de tine, ci reprezentările sunt cele ale unui 
porumbel și a unei flăcări. Acel porumbel poate 
zbura. Acea flacără se poate stinge. 

Știi că acesta este motivul pentru care ai nevoie 
de un timp liniștit? Pentru a asculta. Duhul Sfânt nu 
va striga. Dacă simți ceva în coaste care te impinge, 
acela nu este Duhul Sfânt. Nu. Blândul Duh Sfânt 
al lui Dumnezeu te va conduce, îți va vorbi, te va 
călăuzi și te va învăța. Dar tu trebuie să asculți. 
Trebuie să fii sensibil. Nu stinge focul. Nu stinge 
Duhul Sfânt al lui Dumnezeu. El este acolo să te 
călăuzească, să te conducă, să te binecuvânteze, să 
te ajute, să te iubească și să te mângâie. 

Cunoști tu diferența dintre 
spiritul lumii acesteia și Duhul 

Sfânt? Diavolul forțează. 
Duhul Sfânt călăuzește.

Duhului Sfânt I se poate împotrivi cu 
încăpățânare. El poate fi întristat prin păcat. Poate 
fi stins în mod rușinos.

Dacă nu ești mântuit, nu I te opune. Lasă-te 
transformat. Dacă ești mântuit, dar ai păcat în 
inimă, nu-L întrista. Lasă-te curățit. Și dacă ești 
mântuit și curat, nu-L stinge. Supune-te deplin. 
Spune: ”Sunt aici, Doamne. Ce vrei de la mine? 
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Condu-mă, călăuzește-mă, direcționează-mă, 
vorbește-mi, Doamne. Ascult. ”

Avem un prieten drag. El este Duhul Sfânt. El 
este pentru noi ceea ce Isus Hristos a fost pentru 
apostoli când au fost aici pe pământ. Și noi trebuie 
să-I fim ceea ce ucenicii au fost pentru Isus. El este 
Prietenul nostru cel mai bun. 
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O rugăminte de final... 

Prietenul meu, ți-ai dat viața Domnului? Ai tu 
siguranța că, dacă ar fi să mori chiar acum, ai 
merge direct în rai? Dacă nu, te rog oferă-mi 
oportunitatea de a-ți spune cum poți fi salvat, pe 
baza Cuvântului lui Dumnezeu.

RECUNOAȘTE-ȚI PĂCATUL

Mai întâi, trebuie să înțelegi și să recunoști că 
ești un păcătos. Biblia spune: ”Nu este niciun 
om neprihănit, niciunul măcar” (Romani 3:10). 
”Căci toți au păcătuit și sunt lipsiți de slava lui 
Dumnezeu” (Romani 3:23). Păcatul este o ofensă 
împotriva lui Dumnezeu, ofensă care atrage o 
pedeapsă severă: ”Fiindcă plata păcatului este 
moartea (separarea veșnică de dragostea și mila lui 
Dumnezeu), dar darul fără plată al lui Dumnezeu 
este viața veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” 
(Romani 6:23).

RENUNȚĂ LA EFORTURILE PERSONALE

În al doilea rând, trebuie să abandonezi orice efort 
de a te salva singur. Dacă ne-am fi putut mântui 
noi înșine, moartea lui Isus nu ar fi fost necesară! 
”A fi religios” nu te poate duce în rai. Biblia spune 
că ” El ne-a mântuit nu pentru faptele făcute de 
noi în neprihănire, ci pentru îndurarea Lui (a lui 
Dumnezeu)” (Tit 3:5). Mântuirea este prin harul 
lui Dumnezeu, ”... nu prin fapte, ca să nu se laude 
nimeni” (Efeseni 2:8-9).
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RECUNOAȘTE PREȚUL PLĂTIT DE HRISTOS

În al treilea rând, trebuie să crezi că Isus Hristos, 
Fiul lui Dumnezeu, a murit pentru păcatele tale. 
”Dar Dumnezeu Își arată dragostea față de noi 
prin faptul că, pe când eram noi încă păcătoși, 
Hristos a murit pentru noi” (Romani 5:8). Aceasta 
înseamnă că El a murit în locul tău. Datoria păcatului 
tău a fost plătită de sângele lui Isus Hristos care ”ne 
curățește de orice păcat” (1 Ioan 1:7).

ACCEPTĂ-L PE HRISTOS CA MÂNTUITOR AL TĂU

În al patrulea rând, trebuie să te încrezi în Isus 
Hristos și numai în El pentru mântuirea ta. ”Crede în 
Domnul Isus și vei fi mântuit” (Faptele apostolilor 
16:31). Mântuirea este darul lui Dumnezeu pentru 
tine! ”Darul fără plată al lui Dumnezeu este viața 
veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” (Romani 
6:23). ”În nimeni altul nu este mântuire, căci nu 
este sub cer niciun alt Nume dat oamenilor în 
care trebuie să fim mântuiți” (Faptele apostolilor 
4:12). Roagă-te sincer această rugăciune simplă:

Dragă Doamne, știu că sunt un păcătos. Știu că 
Tu mă  iubești și vrei să mă salvezi. Știu că nu mă pot 
mântui singur. Cred că Tu ești Fiul lui Dumnezeu 
care a murit pe cruce ca să plătească pentru păcatele 
mele. Cred că Dumnezeu Te-a înviat din morți. 
Renunț acum la păcatul meu și, prin credință, Te 
primesc ca Domn și Mântuitor. Iartă-mi păcatele 
și mântuiește-mă, Doamne Isus. În Numele Tău mă 
rog, Amin.

Dacă te-ai rugat această rugăciune astăzi, te 
rugăm spune-ne și nouă, contactându-ne la adresa 
de pe spatele acestei broșuri. Apoi, caută în zona ta 
o biserică ce Îl onorează pe Hristos și care crede 
Cuvântul Bibliei. Mergi la pastorul acelei biserici 
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și spune-i ce a făcut Dumnezeu pentru tine. Se va 
bucura împreună cu tine, și noi ne vom bucura de 
asemenea!

EU-CRED 

http://romana.lwf.org/descopera-l-pe-isus/eu-cred
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În lumea egocentrică de azi, afl ată în ritm alert, 

este difi cil să găsești învățătură biblică de calitate, 

cu atât mai mult învățătură care să prezinte adevăr 

profund într-un mod simplu, în așa fel încât să 

poată fi  aplicat în viața de zi cu zi. Dragostea de 

Mare Preț (Love Worth Finding) înțelege această 

luptă și caută să-i ajute pe creștini să crească în 

credință prin învățăturile neschimbătoare prezentate 

de pastorul și învățătorul Dr. Adrian Rogers.

Preocuparea noastră este aceea de a facilita 

accesul necreștinilor, precum și al creștinilor mai 

noi sau mai vechi în credință la înțelepciunea 

biblică, simplu prezentată de-a lungul vieții sale. 

În timp ce răspândim Evanghelia Domnului 

Isus, dorința noastră este aceea ca toți oamenii 

să consolideze relația lor cu Dumnezeu.
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